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Jak jsme volili

Školní pololetí

Svatý Valentýn

Motokros
v Chotovinách

Okresní a krajská
kuželkářská
mistrovství

   Novým provozovatelem pošty Partner v naší obci 
je od 1. 1. 2023 firma Trojpartner s.r.o.

   Rada obce schválila hospodářský výsledek Základní
školy a Mateřské školy Chotoviny ve výši 22 453,35 Kč
a odsouhlasila jeho přidělení do rezervního fondu 
školy.
   Rada obce schválila zadávací dokumentaci pro 
výběrové řízení na obnovu vodovodu v ulici Krátká. 
Byla vypracována a podána žádost o dotaci. 

   Rada obce schválila zadávací dokumentaci pro 
výběrové řízení na výstavbu vodovodu v ulici
Na Drahách.

Mgr. Zdeněk Turek

STŘÍPKY Z OBCE Ulice Na DraháchUlice Na DraháchUlice Na Drahách

   Rada obce schválila za-
dávací dokumentaci pro 
výběrové řízení na obno-
vu části kanalizace v Je-
níčkově Lhotě. I tady jsme
požádali o dotaci. Po ukon-
čení prací bude v tomto
úseku obnoven chodník.

   Rada obce schválila za-
dávací dokumentaci pro 
výběrové řízení na opra-
vu komunikací. V první 
fázi opravíme komuni-
kace v Řevnově – na Ba-
samtku a k č.p. 30.

   Rada obce byla sez-
námena s výsledkem 
měření hluku ze silnič-
ní dopravy. Měření si 
vyžádala obec Choto-
viny. Bylo provedeno na 
třech domech – v ulici
K Václavu č.p. 165, v Lo-
mené č.p. 232 a v Dolní 
218. Dle protokolu o au-
torizovaném měření 
nebyly denní ani noční 
limity hluku překročeny.

Jeníčkova LhotaJeníčkova LhotaJeníčkova Lhota

Cesta na BasamtkuCesta na BasamtkuCesta na Basamtku



Výsledky voleb
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Poplatky se vybírají v hotovosti do pokladny na Obecním úřadě Chotoviny
v úředních hodinách

(PO 8:00 – 17:00 hod.; ST 8:00 – 17:00 hod.; PÁ 8.00 – 14.00 hod.)
nebo je můžete zaplatit bezhotovostně (jednou částkou dohromady) na účet obce

č. 156930562/0300 se správným VS. Variabilní symbol je důležitý pro správné
přiřazení platby a jednou přiřazený VS se nemění (vztahuje se vždy k dané nemovitosti).

VS Vám sdělíme na obecním úřadě nebo si ho můžete sestavit podle návodu
na webových stránkách Obce Chotoviny (záložka OBEC --- Poplatky, vodné, stočné).

POPLATKY V ROCE 2023

650,– Kč/rok

100,– Kč/rok

832,– Kč/rok

Poplatek za likvidaci odpadů   

Poplatek ze psů   

Stočné 

– za fyzickou osobu přihlášenou v obci
– nebo za nemovitost se sídlem v obci

– splatnost:  ročně do 31. 3. 2023 nebo  pololetně do 31. 3. 2023 a do 30. 9. 2023

– za každého psa, jehož držitel je přihlášen
v obci nebo má sídlo na území obce

– splatnost do 31. 3. 2023

(756,– Kč + 10% DPH)
– za fyzickou osobu,

která je přihlášena v obci
a celoročně bydlí v nemovitosti, která je připojena na kanalizační síť v obci

a zároveň i na vlastní zdroj vody (studna, vrt, nádrže)
– za fyzickou osobu, která není přihlášena v obci, ale celoročně bydlí v nemovitosti,

která je připojena na kanalizační síť v obci
a zároveň i na vlastní zdroj vody (studna, vrt, nádrže)

– nebo za nemovitost v obci (bez trvalého nebo celoročního pobytu),
která je připojena na   kanalizační síť v obci

a zároveň i na vlastní zdroj vody (studna, vrt, nádrže)
– splatnost do 30. 9. 2023

Občanům bydlícím v nemovitosti, kde jediným zdrojem vody je připojení
na obecní vodovod, je stočné fakturováno dle odebraného množství pitné vody

společně s fakturací vodného vždy jednou ročně.

2/2023

Prezidentská volba přilákala do volebních 
místností v Chotovinách nejvyšší počet 
voličů od doby existence samostatné 

České republiky, děkujeme našim 
spoluobčanům za volební účast.

Petr Pavel  39,90 %

Andrej Babiš  32,53 %

Danuše Nerudová 14,28 %

Pavel Fišer    4,51 %

Jaroslav Bašta    4,05 %

Marek Hilšler    2,48 %

Karel Diviš    1,47 %

Tomáš Zima    0,73 %

II.  kolo – volební účast 77,93 %

I.  kolo – volební účast 76,54 %

36,21 %
63,78 %

Petr Pavel Andrej Babiš
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Pros íme  obyva te l e ,  aby 
neparkovali svá vozidla na 
mís tn í ch  komunikac í ch . 
Odstavená vozidla značně 
komplikují zimní údržbu, 
průjezdní profily jsou poté 
minimální a kromě toho, že 
nebude možné některé ulice 
udržovat, zvyšuje se i riziko 
možnosti poškození Vašich 
vozidel. 

V měsíci prosinci byl v naší obci a 
v přilehlých osadách nainstalován 

bezdrátový rozhlas.
Pravidelné vysílání bude probíhat 

ve středu od 16:45 hodin
a v pátek od 17:00 hodin.

Prosíme spoluobčany, aby nám 
nahlásili případnou nedostupnost,

nesrozumitelnost či hlučnost
na obecní úřad. - tel.: 381 284 295 

nebo email: 
referent.ou@chotoviny.cz.

Během Tříkrálové sbírky v Chotovi-
nách se letos vykoledovalo 2 660,- Kč.
Tímto děkujeme všem Vám dárcům,
kteří jste přispěli. Vaše štědrost bude
pomáhat napříč táborským regionem.
Osobám, které se ocitly v tíživé život-
ní situaci, především matkám samo-
živitelkám, dále bude sloužit ke koordi-
naci dobrovolníků, kteří věnují svůj 
volný čas dětem a seniorům. Bude 
použita také na podporu sociálních 
služeb Charity Tábor, na pomoc li-
dem, kteří se ocitli bez přístřeší a na 
nákup vybavení pro mimořádné udá-
losti.

OBEC CHOTOVINYOBEC CHOTOVINYOBEC CHOTOVINY

Big PapaBig PapaBig Papa

v KD Chotovinyv KD Chotovinyv KD Chotoviny

PROGRAM: • Vědomostní soutěž aneb Jak znáte Chotoviny?
 Slosování vstupenek o hodnotné ceny•
 Půlnoční překvapení•

OBECNÍ PLESOBECNÍ PLESOBECNÍ PLES
Obec Chotoviny vás zve na

v sobotu 18.2. 2023 v sobotu 18.2. 2023 v sobotu 18.2. 2023 

Vstupné 150,– Kč
Předprodej vstupenek od 16. 1. 2023 na obecním úřadě.

Moderuje Ing. Jan Pavlíček

K tanci a poslechu hraje

retromusic

od 20 hodinod 20 hodinod 20 hodin

Stylový fotokoutek s profesionálním fotografem

Hlášení místního rozhlasu

– – – – – VÝZVA – – – – –

Děkujeme

S úctou a díkem za Vaši štědrost,
Miroslav Petrášek,

ředitel Charity Tábor
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/dokončení z minulého čísla/
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Greenwashing  – hříchy a legislativa

1) skrytý kompromis
Zelené tvrzení se vztahuje k malé nebo bez-
významné části např. výrobního procesu,
zatímco o těch ostatních, méně ekologic-
kých, se nemluví. Případně se deklaruje, že 
ekologický problém je vyřešen, ačkoliv ve 
skutečnosti vznikl problém nový.
Typickým příkladem je nádobí z „bambusu“ 
prodávané jako alternativa jednorázových 
plastů. Toto nádobí je vyráběno z bambuso-
vého prachu, melaninu a formaldehydových
pryskyřic, je podezřelé z negativních vlivů 
na zdraví spotřebitele a na rozdíl od jednorá-
zových plastů není vůbec recyklovatelné.

2) chybějící důkaz
Zelené prohlášení, které je uváděno bez dů-
kazu a potvrzení např. nezávislou institucí, 
aneb: je snadné napsat na obal, že obsahuje 
recyklát, když se nenamáháte to prokázat.

3) vágní tvrzení
Tvrzení, které je obecné a nekonkrétní. Typi-
cky se používají slova jako „zelený“, „udržitel-
ný“ nebo „ekologický“, bez konkrétních vysvět-
lení, která by jejich použití ospravedlnila.

4) falešné značky / autority
Falešné certifikace klamou spotřebitele, aby
se domnívali, že produkt nebo služba prošla 
legitimním procesem zeleného screeningu. 
Podobná je snaha vyvolat dojem, že produkt
je podporován nezávislou autoritou.

5) nepodstatnost, irelevantní tvrzení
Jako ekologický přínos se uvede věc, která 
je už irelevantní. Například pro propagaci
baterií použít tvrzení, že jsou ekologické, 
neboť jsou vyráběny bez kadmia. Kadmium 
pro výrobu baterií je však zakázáno řadu let, 
takže není v žádných nově vyráběných ba-
teriích (podobně lednice propagované tím, 
že neobsahují CFC). Hřích irelevantnosti vy-
tváří dojem, že produkt je pro životní pro-
středí lepší než konkurence, i když jsou ve
skutečnosti stejné.

6) menší zlo
Tvrzení, které zdůrazňuje jeden malý přínos 
výrobků, ale pomíjí jeho negativní působe-
ní v jiných oblastech. Například cigarety,
prezentované jako „organické“, přičemž se 
pomíjí jejich negativní vlivy na zdraví, nebo 
jeden zelený výrobek továrny, která jinak
silně znečišťuje prostředí.

7) „nevinné“ lži
Zkreslená nebo vymyšlená environmentální
tvrzení, která jsou ve skutečnosti nepravdi-
vá. Příklad z české praxe: na trzích se prodá-
vají „eko“ punčocháče, které se podle prodej-
ce dají kompostovat. Podle stránek výrobce
je však jejich výhodou, že se beze zbytku roz-
loží ve skládce. Jelikož jde o dva nepropoji-
telné procesy (aerobní a anaerobní), jde od 
prodejce o skutečně nehorázné tvrzení.

                                      Co vlastně pod pojmem greenwashing hledat
a jak se jeho působení realizuje, není jednoduché nadefinovat. Organizace
TerraChoice již v roce 2010 formulovala sedm hříchů greenwashingu, 
které dobře ilustrují daný problém:

Zjištění, jak greenwashing ovlivňuje spo-
třebitele a může ho uvést v omyl, dalo pod-
nět k posílení evropské legislativy. Již v roce 
2005 vyšla směrnice o nekalých obchod-
ních praktikách (SNOP). Na samém konci 
roku 2021 vyšly pokyny pro výklad a uplat-
ňování této směrnice, které problematiku
podrobně rozebírají a vysvětlují. Uvádí se
v nich: „SNOP nestanoví konkrétní pravidla 
týkající se environmentálních tvrzení. Posky-
tuje však právní základ s cílem zajistit, aby 
obchodníci neuváděli environmentální tvr-
zení způsoby, které jsou vůči spotřebite-
lům nekalé. Nezakazuje používání „zelených
tvrzení”, pokud nejsou nekalá. SNOP může 
naopak obchodníkům pomoci investovat do
environmentální výkonnosti jejich produk-
tů tím, že jim umožňuje informovat o tomto
úsilí transparentně spotřebitele a soutěži-
telům znemožňuje, aby uváděli klamavá 
environmentální tvrzení.“

Zásady SNOP do značné míry souznějí s 
již zmiňovanými sedmi hříchy, výklad však 
přináší velké množství příkladů, které věc 
objasňují.

Environmentální tvrzení nemají být kla-
mavá, musí být pravdivá, nesmí obsahovat 
nesprávné informace a musí být uváděna 
jasným, konkrétním, jednoznačným a přes-
ným způsobem. Nepřípustné je třeba pou-
žití výrazu „biologicky rozložitelný“ u pro-
duktu, který ve skutečnosti biologicky roz-
ložitelný není nebo u něhož nebyly provede-
ny žádné zkoušky, nebo prezentování elek-
trických spotřebičů jako „ekologicky šetr- Hana Heřmánková, OÚ Chotoviny

ných“, ačkoliv zkoušky prokazují, že jejich 
výkonnost není často lepší než u jiných po-
dobných výrobků, nebo žádné zkoušky ne-
byly provedeny.

Při posuzování environmentálního tvrze-
ní je důležitá analýza životního cyklu (LCA), 
tedy posouzení dopadů produktu na životní 
prostředí během celého jeho životního cyk-
lu, včetně jeho dodavatelského řetězce.

Obchodníci by neměli zkreslovat tvrzení
o složení produktu (včetně surovin) nebo 
jeho použití, výrobním procesu, dopravě ne-
bo dopadech na konci životnosti, například 
tím, že nepřiměřeně zdůrazní význam pozi-
tivních aspektů, které jsou ve skutečnosti 
pouze okrajové, nebo přestože celkový do-
pad životního cyklu výrobku na životní pro-
středí je negativní. Hezkým příkladem je pro-
pagace umělého trávníku, jako šetrného k 
životnímu prostředí, protože ve fázi použí-
vání nepotřebuje vodu, hnojivo ani údržbu. 
Pomíjí se, že výroba i zpracování na konci 
životnosti mají závažný negativní dopad na 
životní prostředí.

Článek 12 SNOP objasňuje, že jakékoli
tvrzení (včetně environmentálních tvrzení) 
by mělo být založeno na důkazech, které
mohou příslušné orgány ověřit. Důkazní bře-
meno ohledně správnosti nároku nese ob-
chodník, který musí být schopen ho doložit 
odpovídajícími důkazy. Ve skutečnosti je ří-
zení a soudních sporů v souvislosti s green-
washingem jen zanedbatelné množství, při-
nejmenším v porovnání s četností jeho vý-
skytu.

Co říká legislativa
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Obec Chotoviny v prosinci 2021 schválila strategický 
plán na rok 2022 - 2028, kde formulovala tuto vizi: 
Obec v nadcházejících letech nabídne důstojné 
podmínky pro život všech skupin místních 
obyvatel  s  důrazem na naplňování potřeb 
mladých lidí, žen a seniorů. 

Ve strategickém plánu jsou popsány atraktivní a 
potřebné cíle: zvyšování kvality veřejného prostoru, 
vytváření podmínek pro uchování a rozšíření služeb, 
zlepšování informačních kanálů směrem k občanům, 
podpora zásobování domácností energiemi přátelskými 
přírodě, zavádění moderních technologií pro snížení 
energetické náročnosti obecních budov a další. 

Plán je již rok v platnosti a stejné obsazení ve vedení 
obce umožňuje nepřerušenou práci na jeho realizaci. 

Obec má také schválený střednědobý rozpočtový 
výhled na roky 2024-2025. Jsou v něm však jen čísla, ale 
nikoliv konkrétní záměry. O tom, jak postupuje plnění 
dalších strategických opatření, která si obec uložila, 
víme jen málo. Chotoviny mají zanedbaná veřejná 
prostranství, především ve středu obce. Hladký povrch 
vozovek není hlavní ukazatel kvality života v obci. 
Umisťování herních prvků po Chotovinách je jen částí 
péče o veřejný prostor. Důležité je, aby byl vybaven a 
kultivován tak, aby se v něm mohly potkávat všechny 
generace obyvatel. Ve strategickém plánu je zmíněn 
projekt realizace středu obce Chotovin a Jeníčkovy Lhoty 
mezi lety 2023 - 2026. Ač záměr již klepe na dveře,
dosud o jeho detailech nic nevíme. 

V prosinci 2022 byl schválen rozpočet na rok 2023, 
kde mezi důležitými akcemi bylo zařazeno vypracování 
projektové dokumentace na hřiště, o kterém dosud není 
jasné, kdo jej má spravovat a komu má primárně 
sloužit. Ve strategickém plánu rozvoje je projekt 
vymezen jako veřejně přístupné víceúčelové hřiště. Na 
listopadové schůzce, kde měl být záměr na vybudování 
hřiště veřejně projednán (a bohužel byla občanům 
představena stará již neaktuální verze), byly mimo jiné 
vysloveny tyto názory: chceme hřiště pro školu, tedy 
blízko školy, a chceme odlehčovací hřiště pro fotba-
listy… Je tedy třeba počkat na novou, aktualizovanou 
verzi a na veřejném projednání se tématu věnovat, aby 
projekt, na jehož přípravu již obec vyčlenila finanční 
prostředky, dobře sloužil veřejnosti, pro kterou je ve 
strategickém plánu určen. 

Je překvapivé, že starosta obce na otázku, jak vidí 
rozvoj Chotovin, odpověděl, že je třeba to promyslet. 
Domnívám se, že na rozvoji obce je nyní potřeba už 
začít koncepčně pracovat. Fáze promýšlení byla ve 
stadiu přípravy strategického plánu, který zastupitelstvu 
předložil starosta, byl schválen a vzešel z jeho stolu. 

Na zastupitelstvu obce, které se bude konat dle 
harmonogramu 9. března 2023, požádám o průběžné 
vyhodnocení naplňování strategického plánu vedením 
obce. Je tím strategickým plánem hřiště, nebo myslí obec 
i na jiné skupiny občanů? Co třeba dům služeb, 
nebo….?” Eva Volfová

NOVÉ KNIHY
PRO DOSPĚLÉ

PRO DĚTI

Marie Knotková

Bernard Minier – Lucia
– vyšetřovatelka Lucia a skupina
budoucích kriminalistů pátrají po
sériovém vrahovi se zálibou v re-
nesančním umění. Skupina stu-
dentů kriminologie na univerzi-
tě v Salamance odhalí existenci
vraha, který už několik desetiletí
uniká spravedlnosti a aranžuje své
oběti podle renesančních obrazů. 
Vyšetřovatelka Lucia Guerrero 
najde v Madridu svého parťáka 
ukřižovaného na Kalvárii a vydá 
se po stopě jeho vraha. Všichni 
jsou konfrontováni se svou vlast-
ní minulostí, se svými nejhlubší-
mi hrůzami a s pravdou ohavněj-
ší než všechny legendy a mýty.
Jana Poncarová – Podbrdské
ženy - když chybí mateřská láska,
ovlivní to celé generace. Příběh 
o nelehkých lidských osudech
v podhůří Brd na pozadí událo-
stí minulého století. Emílie zaži-
je bolesti války i nástup komu-
nismu – ale možná ještě horší
jsou pro ni samota a odcizení, 
které pociťuje v manželském ži-
votě. Také její dcera Jana se cítí 
zavržená, rodičovské lásky zaži-
la málo a sama ji neumí předat 
dál. Dokáže poslední z podbrd-
ských žen Johanka zlomit rodin-
nou kletbu a zbavit se tíže samoty?

Vlastimil Vondruška – Morový 
testament - vražda italského stu-
denta, který začal navštěvovat ré-
torickou školu Jindřicha z Iser-
nie na Vyšehradu, je nepocho-
pitelná. Neměl žádné peníze ani
nepřátele a v Praze byl teprve
dva týdny. V téže době přijde za 
Oldřichem z Chlumu syn zámož-
ného staroměstského patricije,
jemuž se ztratil otec, a žádá o
pomoc. Díky osobní přímluvě ur-
buréře Mikeše se Oldřich pří-
padu ujme, ale zpočátku tápe. 
Žádní svědci, žádné stopy. Až
s nadějnou hypotézou přijde pa-
noš Ota. Nitky totiž vedou hlu-
boko do minulosti až do samot-
né Bologni.
Julie Caplinová – Hrad ve Skot-
sku - na Skotskou vysočinu se
pomalu snášejí první sněhové 
vločky a předvánoční závod s ča-
sem začíná. Izzy McBrideové se
ani nesnilo, že zdědí skutečný 
hrad. A teď se z ní díky odkazu
prastrýce Billa stala hradní paní 
s velkými plány a mizivou hotovo-
stí. Její excentrická matka Xanthe
naštěstí sehnala první dobře pla-
tící hosty, jejichž peníze pomo-
hou prostory zvelebit. Střechou
sice stále ještě zatéká, ale počet 
obyvatel hradu nečekaně roste. 
Zbývá už jen maličkost – během 

pár týdnů před Vánoci pro-
měnit chátrající hrad v kou-

zelný hotel. Naštěstí má k ruce
pár pomocníků, kteří se pustí do
renovace spolu s ní. Jedním z 

Rozvoj v Chotovinách

Michaela Fišarová – Kanálníčci:
Strašidla z podzemí - Sliz Blem-
cavý je tak staré strašidlo, že se
sotva pohne. Smrďouch se živí
pachem z různých smrdutých vě-
cí. Můra Vysávalka vysává ener-
gii z dětí, co v noci nespí a hrají 
počítačové hry. Tito tři hlavní 
hrdinové jsou z kanálu neboli 
kanálníčci, kteří spolu s další-
mi tvory a bytůstkami žijí v pod-
zemí. Co se stane, když se jedno-
ho dne Smrďouch ztratí a zůsta-
ne uvězněný v dětském batohu?
Podaří se zachránit Sliza Blemca-
vého, kterého strhne proud pod-
zemní řeky? A přiletí Můra Vysá-
valka včas?
Jan Andersen – Dusty 6: Velký 
hrdina - kniha ze série napína-
vých příběhů o Pavlovi a jeho 
inteligentním čtyřnohém příteli
Dustym. Pavel s Dustym mají 
spoustu práce s hledáním Alexiny 
fenky Belly, která utekla z domu
a dosud se nevrátila. Situace je 
o to vypjatější, že se Belle mají
každým dnem narodit štěňátka.

nich je i Ross, na kterého Izzy 
myslí víc, než by se jí líbilo. Vždyť
ona přece musí chystat sváteční 
menu, a ne dumat nad tím, co 
se tomu tajemnému spisovateli 
honí hlavou.

Při pátrání v blízkých močálech
číhá na chlapce a psa nejedno ne-
bezpečí: starý podivínský muž s
puškou, který uprostřed mokřad
žije, banda chuligánů a nakonec 
i nečekaně silná bouřka.
Anna Burdová – Natálka svět 
vzhůru nohama - podporujte při-
rozený rozvoj čtenářských doved-
ností svých dětí. Díky komplex-
nímu čtenářskému systému z na-
kladatelství Fragment budou číst
jako draci! Natálka slaví osmé
narozeniny, všichni se kolem ní 
točí, i všemi obdivovaná spolu-
žačka Justýnka. Doma se ale 
dozví, že tatínek se odstěhoval a 
už s nimi nebude bydlet. Jak se 
Natálka s novou situací vypořá-
dá? Spřátelí se někdy s tátovou
novou rodinou? Vezme ji Justýn-
ka do party? Knížka určená čte-
nářům, kteří již dokáží samostat-
ně číst. Jednoduchý příběh je při-
způsobený danému stupni čte-
nářských dovedností a doplněný 
krásnými ilustracemi.
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Leden je jedním z nejhektičtěj-
ších měsíců školního roku. Děti se pokouše-
jí na poslední chvíli vylepšit své známky,
také učitelé si lámou hlavu s uzavíráním 
klasifikace a jako vždy lkají, že pětistupňové 
hodnocení nestačí. V poslední lednový den 
pak některé děti zářily, jiné přebíraly svá vy-
svědčení lehce rozpačitě.

Největší úspěch zaznamenali naši prvňáci 
a druháci. Na jejich vysvědčení byly jen sa-
mé jedničky. Čím jsou žáci starší, přibývají 
postupně dvojky, trojky…, dokonce jsme roz-
dali 13 pětek. Několikrát jsme využili slovní 
hodnocení, a to především pro žáky z Ukra-
jiny v předmětu český jazyk. Bohužel sedm 
žáků nebylo v některém z předmětů hod-
noceno. To znamená, že nezískali dostatek 
podkladů k uzavření klasifikace. Ve většině 
případů jsou příčinou zdravotní problémy,
a tak tito žáci mají posunutou klasifikaci a
jistě potřebný počet známek doženou. Ve třech
případech se ale jedná o záškoláctví. Smut-
né je, že jde o skryté záškoláctví, laicky 
řečeno – rodiče nepřítomnost svých dětí ve 
škole omlouvají. Aktuálně toto řešíme s pří-
slušnými úřady, v jednom případě dokonce 
již vše šetří Policie ČR.

Leden je rovněž ve znamení sčítání plusů 
a mínusů v oblasti hospodaření školy. Cel-
kové náklady na provoz školy činily v uply-
nulém roce 35 700 638 Kč. Na financování 
se podílí z největší části stát, dále škola ob-
drží prostředky od obce, máme vlastní zdro-
je (pronájmy, výnos z vaření obědů pro cizí 
strávníky), čerpali jsme rovněž dotace na nej-
různější projekty a akce jak z programů EU, 
tak i MŠMT. Podrobná zpráva o hospodaře-
ní školy je k dispozici na www.zschotoviny.cz.

Uzavřeli jsme a odeslali žádost o dotaci
v programu Jihočeského kraje MY V TOM 
JIHOČECHY NENECHÁME I. Naše žádost by-
la po formální stránce přijata bez výhrad. 
Částka více než 137 000 Kč bude použita 
především na stravování a školní aktivity. 
Po podání žádosti nám bylo sděleno, že uve-
dené prostředky obdržíme pravděpodobně 
na konci května tohoto roku. Rodičům, kteří 
o příspěvek požádali, budeme pak bez pro-
dlení příspěvky rozesílat.

Ale zpátky do školních lavic. I když ne tak 
docela. Na přelomu ledna a února již tra-
dičně jezdí kluci a holky na lyžařský kurz do
Pece pod Sněžkou. Zatím hlásí dobré sněho-
vé podmínky pro lyžování a skvělou zábavu, 
uvidíme, s čím tedy přijedou.

Druháci se vydali na výlet, sice jen do 
Tábora, ale zábavy a poučení si užili vrcho-
vatě. Nejenže se na zhlédnuté výstavě vráti-
li do atmosféry Vánoc, ale seznámili se také
s tím, jak slaví nejkrásnější svátky v roce 
jinde na světě. Martina Sochůrková

Díky spolupráci s paní knihovnicí Majkou 
Knotkovou měli naši čtvrťáci a páťáci jedi-
nečnou možnost seznámit se s paní spisova-
vatelkou Michaelou Fišarovou. V místní kni-
hovně dětem představila své knihy, přiblíži-
la jim, jak se kniha vlastně píše a kde čerpá
pro své náměty inspiraci. Herec Miroslav Reil
pak dětem nejen četl ukázky, ale některé si-
tuace přímo zahrál. A jak se netradiční be-
seda líbila samotným dětem, se můžete do-
číst na našem školním webu. 

Na závěr mám pro vás jednu otázku…
Co plánujete na sobotu 18. března? 

Přijďte do kulturního domu, již nyní pro 
vás připravujeme po vynucené dvouleté 

přestávce Školní slavnost, kterou chceme 
pojmout jako poděkování všem rodičům
a přátelům za jejich podporu a spolupráci 

v tom našem krásném a zároveň
mnohdy nelehkém školním zápolení.

Všichni jste srdečně zváni!

Čtvrťáci a páťáci při seznámení v místní knihovně
s hercem Miroslavem Reilem a spisovatelkou Michaelou Fišarovou

Druháci na výstavě „Jak se slaví Vánoce jinde na světě”
při výletu do Tábora
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Školní družina

2/2023

Po vánočních prázdninách jsme se 
společně  sešli a byli plni elánu. Třetí 
třída uskutečnila povánoční posezení
s dětmi i rodiči. Neslo se v duchu 
společného tvoření. Vyráběly se svícny, 
ptáčci a vlněné čepičky. Maminky se po-
staraly o výborné občerstvení, a tak nám 
milé odpoledne uteklo jako voda.

První oddělení uspořádalo lego sou-
těž. Žáci 4. a 5. tříd sestavovali modely 
letadla a také domů s luxusním vyba-
vením, zahradou i bazénem. Z hotových
modelů pak uspořádali výstavu a my 
ostatní ji mohli nejen obdivovat, ale ta-
ké ohodnotit.

I když leden nebyl na sníh bohatý, ne-
odradilo nás to a uspořádali jsme zimní 
olympijské hry. Nejprve jsme si zkoušeli 
vzpomenout na všechny disciplíny, se kte-

Pec pod Sněžkou – lyžařský kurz 2023

rými se můžeme na olympijských hrách 
setkat. My pak absolvovali disciplíny tři: 
střelba hokejkou na branku, slalom z kop-

ce pod kuželnou a biatlon. Střídavě jsme 
soutěžili a také fandili. Výkony byly velmi 
vyrovnané. Jak to tak ve sportu bývá, 
leckdy šlo o setiny. Vítězové získali diplo-
my, věcné ceny a nechyběla ani sladká 
odměna.

Na sportovní aktivity navázal projekt 
„Naše tělo – zdravý životní styl“. Povídali 
jsme si o posilování, otužování i o správ-
né výživě.    

I v novém roce pokračujeme v návště-
vách solné jeskyně. Ležet na lehátkách ne-
bo si v jeskyni hrát nemá chybu. Osvět-
lení místnosti je příjemně žlutooranžové
a navíc nám hraje krásná hudba. Cestou 
zpátky si stihneme posedět nad výbornou 
pizzou nebo také v cukrárně. Letošním bo-
nusem na závěr je zpáteční cesta novým
vlakem v regionální dopravě s názvem
InterPanter.

Těšíme se, co nám přinese únor. Rádi 
bychom více sněhu, protože stavění sně-
huláka, bobování a ostatní hry v bílé peři-
ně nám dělá největší radost.

Yvona Kaňová
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I letos nabízí mateřská škola kroužek 
logopedických cvičení
pro předškolní
děti.

Mateřská škola
Čas vánočních prázdnin rychle utekl a nastal nový kalendářní rok. 

Již v úterý 3. ledna se ze školky ozýval dětský hlahol, smích a vyprá-
vění. Nechybělo povídání o tom, co dětem přinesl Ježíšek a vzpo-
mínání na prožití nejkrásnějších svátků v roce. Zkrátka každé z dě-
tí se chtělo podělit s ostatními o zážitky z Vánoc. Hned v prvním 
lednovém týdnu jsme si připomněli svátek Tří králů. Děti ze třídy 
Rybiček vyrobily koruny a přišly za kamarády v ostatních třídách, 
aby jim zazpívaly koledu „My tři králové jdeme k vám“ a popřály 
všem do nového roku hodně zdraví a štěstí. Ani ve třídě Stromků
se na svátek Tří králů nezapomnělo, věnovali jsme tomuto tématu 
celý čtrnáctidenní blok. Vysvětlení této tradice a význam Tříkrá-
lových sbírek ukázaly důležitost tohoto svátku. V rámci výchovně 
vzdělávací činnosti děti vytvořily z papíru a látky postavy králů.
Dále počítaly královské koruny, porovnávaly jejich velikost a sklá-
daly počáteční písmena na korunách.

Brousek pro tvůj jazýček

S pomocí logopedického hrocha Klotildy tu procvičujeme 
pusu i jazýček, aby byla mluvidla lépe připravená pro 
správnou artikulaci jednotlivých hlásek.
Na začátku školního roku jsme si vysvětlili, že jazyk je 
sval, a proto je potřeba ho posilovat, aby pro nás bylo 
mluvení méně obtížné. Nezapomínáme ani na dechová 
cvičení - nadechujeme se a vydechujeme střídavě nosem 
a pusou, zadržujeme dech, směřujeme cíleně výdechový 
  proud, zkoušíme pískat nebo houkat jako sova. Pořádá-
   me nejrůznější „foukací” závody - pro skládané papírové

housenky nebo motýly, čeká nás i soutěž v bubláni do
      mléka pomocí brčka. Pro správný rozvoj řeči je důležitá

i jemná motorika, proto velmi často vybarvujeme
        různé pracovní listy, vypracováváme grafomotorická
           cvičení a luštíme obrázkové hlavolamy. 

S pomocí známých pohádek se učíme souvisle
              vyprávět, trénujeme zrakovou i sluchovou paměť,
          čas od času si i zazpíváme. Některým dětem
                 zbývá docvičit v řeči už jen málo, jiné mají před

 sebou trochu delší cestu. S pomocí zejména 
rodičů a klinického logopeda to jistě zvládnou
a já doufám, že náš kroužek Brousek pro tvůj 
jazýček jim v tom bude také nápomocný. 

V pátek 6. ledna přijelo do mateřské školy divadlo Kolem. Před-
stavení vykouzlilo na dětských tvářích úsměv a nezbývá než se těšit 
na duben, kdy k nám toto divadlo opět zavítá. V tematických blo-
cích nechybělo povídání o zimní přírodě, jejich charakteristických 
znacích, zimních sportech, volně žijících zvířatech a ptáčcích. Aby-
chom si zpříjemnili zimní čas, naučili jsme se různé básničky a pís-
ničky. Děti ve třídě Stromků zdramatizovaly pohádku O dvanácti 
měsíčkách. Paní Zima spolu s větší sněhovou nadílkou dorazila až
ve druhé polovině ledna, čímž udělala dětem velkou radost a mohly 
si užívat zimních radovánek.

Dlouhý měsíc leden je za námi a školní rok se přehoupl do druhé 
poloviny. Některé děti čekají pololetní prázdniny, které připadají na 
3. února. V tento den bude provoz MŠ pro přihlášené děti ve třídě 
Broučků. 

                          
Dana Strejcová, Veronika Němečková

Adéla Drtinová
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BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM
Svá významná životní jubilea oslavili nebo v nejbliž-
ších dnech oslaví tito naši občané:

Všem jubilantům přejeme do dalších let pevné
zdraví a mnoho spokojenosti a osobní pohody.

Jaroslav Wimmer

Tadeáš Poustka
Chotoviny

Nový občánek

Svatý
Valentýn
   V předchozích letech se i u nás
rozšířil zvyk považovat čtrnáctý
den v únoru za svátek zamilo-
vaných a za nejlepší příležitost 
k vyznání lásky. To vše pod ti-
chou patronací sv. Valentýna,  
který ten den má svátek. Jak
ale tento světec přišel k takové 
poctě?

O jeho životě se nedochovalo 
mnoho zpráv. Dokonce není jed-

60 let J an Jordák, Červené Záhoří
65 let Libuše Sedláčková, Červené Záhoří
70 let  Jaroslav Mareš, Červené Záhoří
75 let Josef Kytír, Červené Záhoří
 Marie Pouzarová, Broučkova Lhota
80 let  Jindřiška Janů, Červené Záhoří
9 1 let Marie Boučková, Chotoviny
95 let Jiřina Koudelková, Červené Záhoří

notný názor, kdy přesně žil. Po-
dle některých dokumentů vyko-
nával v Římě kněžský úřad za pa-
nování císaře Claudia II. Gothica
(268 – 270), ale jiní badatelé za-
stávají názor, že působil v době 
císaře Tiberia Claudia (41 – 54).

Podle starých legend to byl
muž vynikající zbožností i vel-
kými dary ducha a byl mimo ji-
né nadán i léčitelským uměním. 
Jeho věhlas proto nemohl dlou-
ho ujít pozornosti císaře. Nechal
si Valentýna zavolat a položil mu
otázku, proč, když je tak moudrý
a vzdělaný, věří v křesťanské 

bludy. Valentýn prostými slovy 
obhájil svou víru a císaře od-
zbrojil tvrzením, že se i za něj – 
pohana – denně modlí k Bohu. 
Císař nechtěl sám Valentýna po-
trestat a proto ho předal soudci 
Asterovi, ale ten císaře zklamal. 
Aster se Valentýnovi svěřil, že 
má krásnou, žel od narození sle-
pou dceru, a požádal ho, zdali by
jí nemohl pomoci. Valentýn dív-
ku úspěšně vyléčil a Asterius s 
celou rodinou se stali křesťany.

Tak velký prohřešek vysokého 
státního úředníka značně pobou-
řil římský lid. Valentýna zákeřně 
přepadli a bez soudu sťali. Stej-
ně naložili i se soudcovou rodi-
nou. Věřícími byl ale Valentýn 
uctíván jako čestný člověk, hrdi-
na, který zemřel pro víru.

Kult sv. Valentýna jako patro-
na věrné a čisté lásky se rozšířil 
hlavně ve středověku. Zamilo-
vaní si v den jeho svátku začali 
dávat drobné dárky, nejčastěji 
květiny, a později si posílali bla-
hopřání.

V naší době je tento zvyk nej-
více rozšířen ve Velké Británii, 
kde pošta každoročně v ten den 
doručí přes osm milionů dopisů 
či dopisnic milostného charakte-
ru. Kolik je odesláno tzv. „eseme-

sek“ nikdo nespočítá. Je ale za-
jímavé, že jejich odesílateli jsou
v naprosté většině dívky a ženy,
zatímco muži prý k takovým pro-
jevům lásky zůstávají poněkud 
rezervovanější. Ženám to prý ale
vynahrazují květinami a drobný-
mi dárky.

Chcete-li ženě vyjádřit lásku,
může to být třeba právě pro-
střednictvím květin. A pokud jí 
navíc chcete něco sdělit, druh
zvolte podle květomluvy. Tady je
malá nápověda: bílý karafiát vy-
jadřuje čistou a horoucí lásku,
červená chryzantéma značí „mi-
luji tě“, bílá růže ženě napoví, že 
jí vyjadřujete svůj obdiv, růžová 
růže znamená dokonalé štěstí
a červená růže prezentuje lásku 
a vášeň.

Věnuje-li žena v den sv. Valen-
týna svému vyvolenému tulipán,
chce mu tím dát najevo, že ho
ve všech směrech považuje za 
dokonalého milence.

MUDr. Jana Smažíková
OČKOVÁNÍ PROTI CHŘIPCE

Zdravotní středisko Chotoviny

Do své druhé poloviny vstou-
pila Táborská florbalová liga.
V lednu na chotovinské man-
čafty měly čekat dva zápasy, ale 
nakonec tyto celky odehrály pou-
ze shodně po jednom utkání. Za 
touto změnou stál tým Double 
Penetration Tábor, který pár dní
před úvodním nadstavbovým ko-
lem svou účast pro nedostatek 
hráčů musel zrušit. Jeho zápasy 
tak byly kontumovány ve pros-
pěch soupeřů, kterými byly sho-
dou okolností oba chotovinské 
kádry, čímž si bez boje připsaly 
do tabulky shodně po třech bo-
dech. 

Začala florbalová nadstavba
Chotoviny Predators tak na-

stoupily na hrací palubovku až 
proti Zavrzákům Tábor. První děj- 
ství nabídlo kromě svižného tem-
pa také několik promarněných 
střeleckých pokusů soupeře, če-
hož Predátoři dokázali využít, je-
likož jejich muška se ukázala jako
daleko přesnější a do přestávky 
šli s velmi nadějným vedením 4:1.
Po pauze se však začala naplno 
ukazovat i kvalita protivníka, kte-
rý výrazně zlepšil svou koncov-
ku, čímž nakonec skóre dokázal 
srovnat na 4:4. Tím ale gólové 
hody nepřestaly. Zavrzáci nako-
nec překlopili misky vah na svou

stranu a utekli do dvougólového
vedení. Predátoři minutu před kon-
cem ještě dokázali snížit na 6:7, 
ale ani hattrick Aleše Kubely na-
konec žádné další body do tabul-
ky nepřinesl.

Draci Chotoviny vyhlíželi své-
ho starého známého soka ze sku-
piny, a to AVE MY!. Za papírové 
favority určitě šlo považovat cho-
tovinské florbalisty, ale už úvod 
utkání napověděl, že tento zápas
bude probíhat v úplně jiné režii. 
Chyby a nedůsledné bránění 
způsobily do poločasu průběžný
stav 0:3. Na Draky tak čekal ve 
druhé polovině nelehký úkol. 

Snaha se upřít
nedala, ale
florbalisté
AVE MY!
poctivě před
svým brankářem
bránili a většinu střel zblokova-
li, sami pak z ojedinělých pro-
tiútoků vyráželi dopředu, které
dokázali ještě dvakrát proměnit 
v gólovou radost. Na konečném 
výsledku 1:5 už nic nezměnil
ani kapitán týmu a legenda této 
ligy v jedné osobě Petr Havlík. 
Obě chotovinská mužstva tak 
začala jednou výhrou a jednou
prohrou. Další zápasy jsou na 
programu v únoru.

Václav Pražák ml.
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M. Vacko

Naše naděje, mladší a starší žáci / žákyně 
(kategorie 10 - 12 resp. 13 - 14 let ) a do-
rostenky / dorostenci (15 -18 let), se tento-
krát představili na táborské Lokomotivě.
Trochu to vypadalo jako přebor Chotovin-
ska, a nebylo to vůbec špatné.
V kategorii mladších žákyň získala titul
a obhájila loňské prvenství v disciplíně
60 hodů sdružených Kamila Bartoňová
za 272 kuželek . 
Kategorii mladších žáků ovládl Daniel 
Klika – 268, druhý Vojtěch Vacko – 226, 
třetí Matyáš Rechtorik – 221 a čtvrtý Filip 
Šerpán – 220.
Ve starších žákyních obsadila Kateřina 
Křemenová druhé místo za 255 poraže-
ných kuželek. Ve starších žácích byl druhý
Filip Vylít – 206.
Kategorii dorostu, disciplína 120 hs, vy-
hrál výborným výkonem 572 bodů Matěj 
Poula, druhý Michal Pavlíček – 494, Vít 
Vacko – 430.
O krajské tituly bude bojovat žactvo na
konci ledna v Blatné, kam postupují všich-
ni hrající na okrese. Gratulujeme a děku-
jeme za pěkné výkony, snad to „cinkne“
i v kraji...
Juniorky a ženy se sešly v Táboře. Junior-
skou okresní přebornicí se stala Lenka 
Křemenová ml. – 537, druhá byla Martina 
Křemenová – 513.
V ženách získala titul Blanka Mašková, 
Sokol Chýnov, když podala výborný vý-
kon 599, třetí je Lenka Křemenová – 505,
šestá Alena Makovcová – 526. 
Ženy nás budou reprezentovat na kraji v
Loučovicích, juniorky v Nových Hradech. 

Ať se jim daří!

Nejprestižnější kategorie mužů a juniorů -
koulelo se opět u nás v Chotovinách. Jed-
nokolový systém náhozu na 120 hs nikoho 
nešetří a nedává prostor k chybám. Turnaj
byl ozdoben výbornými výkony a naši
zástupci se určitě neztratili. Ke spokoje-
nosti chybělo jen více postupových kraj-
ských míst.
V juniorech zvítězil David Bartoň pěkným 
výkonem 572, druhý byl Pavel Makovec 
za 558. O krajské medaile si zahrají spo-
lečně s děvčaty v Nových Hradech.
Mužskou kategorii nakonec překvapivě 
ovládl po výkonu 619 kuželek chýnovský 
Dušan Straka před Jiřím Dvořákem půso-
bícím v rakouské lize – 617 kuželek. Ko-
nečně také něco pro domácí. Třetí místo
a postup na kraj vybojoval Honza Bartoň 
výborným náhozem 595 kuželek.  

S příchodem nového roku 2023 jsme zahájili kuželkářská zápolení 
o tituly jednotlivců „Mistr/ Přeborník okresu Tábor 2023”

Poslední lednový víkend se rozehrály boje o krajské tituly jednot-
livců pro rok 2023 a také prestižní postupová místa na mistrov-
ství ČR všech kategorií.
Mladší a starší žáci / žákyně hráli v Blatné. Letos jsme odjížděli,
oproti minulým ročníkům, ve velmi silné, řekl bych až medailo-
vé sestavě. 
V kategorii mladších žákyň zvítězila a titul získala Kamila Bartoňová
vynikajícím výkonem 290 kuželek. Jen tak dál!
V kategorii mladších žáků se již tolik nedařilo, Daniel Klika se 
umístil jako čtvrtý za 245 kuželek, Vojta Vacko obsadil 5. místo
s výkonem 235 kuželek a Filip Šerpán 9. místo za 232 kuželek. 
Ve starších žákyních obsadila Kateřina Křemenová rovněž
9. místo za pěkný výkon 243 kuželek.
Dorostenci hráli v Českých Budějovicích na Lokomotivě. Sadu-
ritová dráha dělá starosti i dospělým hráčům, tak výkony byly
dost slabé. Zvítězil Tomáš Balko z Nových Hradů vynikajícím 
výkonem 564. Umístění našich hráčů: 9. místo M. Poula – 467,
14. místo Vít Vacko – 450, 18. místo M. Pavlíček – 429 kuželek.
Juniorky a junioři si o mistra zahráli společně v Nových Hradech.
Nejlépe hrál Karel Koubek z Blatné – 575, druhé místo obsadil
Pavel Makovec – 544, David Bartoň skončil osmý za 522. 
V dívkách zvítězila Brtníková z Dačic – 575, Martina Křemenová 
zvládla pěkných 538 a je z toho 4. místo, Lenka Křemenová – 
469, 10. místo. 

Mistrovství jednotlivců Jihočeského kraje 2023

Pořadí ostatních chotovinských borců:
7. Zbyněk Hein – 562, 9. Libor Hrstka – 559,
21. Miloš Filip – 524, 23. Jan Fořter – 511,
25. Petr Křemen – 492. Postupy nebyly dale-
ko, něco málo chybělo Zbyňkovi a Liborovi.
Krajské přebory mužů hostí Dačice.

Celková medailová rekapitulace 
Mistrovství okresuTábor 2023: 

Mistři okresu Tábor: Kamila Bartoňová, 
Daniel Klika, Matěj Poula, Lenka Křeme-
nová ml., David Bartoň.
Druhá místa: Vojtěch Vacko, Kateřina
Křemenová, Filip Vylít, Michal Pavlíček, 
Martina Křemenová, Pavel Makovec. 
Třetí místa: Matyáš Rechtorik, Martina
Křemenová, Lenka Křemenová a Jan Bartoň.

Všem zástupcům děkujeme za snahu, 
předvedené výkony a reprezentaci 

oddílu, těm úspěšným a postupujícím 
gratulujeme.

Turnaj žen hostila zrekonstruovaná kuželna v Loučovicích. Hraje
se systémem na dva náhozy, do druhého postupuje 8 nejlepších 
z prvního kola. Naše ženy se bohužel do finále nepodívaly, výkony
Lenky Křemenové – 504 a Aleny Makovcové – 447 na to nestačily.
Titul získala Renata Babická z Českých Velenic výbornými výko-
ny 602 + 574 kuželek.
Mužská, asi nejprestižnější kategorie, byla letos konečně i s naší
účastí, a to dokonce dvojnásobnou. Na poslední chvíli se do
Dačic protlačil vedle Honzy Bartoně i Libor Hrstka. Naši se urči-
tě neztratili a podali pěkné výkony. Libor nahrál hezkých 573
a 8 kuželek mu scházelo k finálové osmičce. Nakonec obsadil 
pěkné celkové 10. místo. Honzovi se dařilo ještě lépe a dlouho se
držel na předních pozicích. Postoupil do finále a svoji účast za-
končil celkovým sedmým místem za výkony 586 + 556 kuželek. 
Zvítězil Milan Blecha z Dačic nádhernými výkony 693 (rekord 
kuželny) + 630 poražených kuželek.
Letošní výsledky nám opět ukazují určitý posun výkonnosti ne-
jenom v mládežnických kategoriích, ale i v dospělých. Snad tedy
jdeme správným směrem.
Doufejme, že pro příští ročníky se naši zástupci ještě lépe při-
praví a vrátí se nebo zůstanou na předních krajských pozicích, 
kde hlavně v mládežnických a ženských kategoriích vždy válíme.

Ještě jednou je třeba opravdu srdečně pogratulovat 
účastníkům a poděkovat za snahu o co nejlepší výkony
a reprezentaci oddílu. 
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notlivé závody a seriály. V loňském roce byl 
plně obsazený dětský seriál TOMANON CUP,
kde v nejmenší kubatuře 50 ccm stálo často 
na startu i 30 závodníčků ve věku od pěti do 
sedmi let. Registrovaní jezdci ve federacích 
(Autoklub, ČAM, ČAMS) se účastní závodů 
krajských přeborů a vrcholem českého jež-
dění pak jsou mezinárodní závody MMČR
pod záštitou Autoklubu ČR. V poslední době
se blýská na lepší časy a rostou nám noví ta-
lenti na mezinárodní úrovni. Solidní výsledky
zajíždějí jezdci i v ME (Drdaj, Krč, Venhoda,
Dušek atd.) a MS (Polák, Terešák). Pro vysvět-
lení uvádím posloupnost motokrosových zá-
vodů (neřadím sem závody typu Enduro atd.):

1) Začínající jezdci se pro vyzkoušení závo-
dění mohou přihlásit do „volných“ závodů 
nebo volného seriálu (stačí předepsaná vý-
bava jezdce a není potřeba žádná licence). 

2) Pokročilejší nastupují do krajských pře-
borů (je potřeba alespoň hobby licence).

3) Vrcholem českého ježdění je Mezinárod-
ní mistrovství české republiky (je potřeba 
alespoň národní licence).
Já jsem do tohoto sportu tak trochu blázen, 
takže jak vychází termín a čas, vyrazím na 
jakékoliv závody, od těch volných až po ty 
„licenční“ s mezinárodní účastí.

    Jaké jsou vaše největší
    jezdecké úspěchy?
Každý úspěch – „bedna “ – potěší – proto to 
přeci děláme :-). Mně se za ty roky povedl 
výstup do první trojky více než 100krát. Za 
sebe si nejvíce cením titulu vicemistra ČR 
federace ČAM (SUZUKI RM 250) a čtvrtého 
místa v Mezinárodním mistrovství ČR fede-
race Autoklub ČR (motocykl KTM 350 SXF). 
Teď sedlám ve třídě veterán Yamahu YZ 450F
a teprve se na ní učím. Je to pěkně ”divoká 
bestie“! 

     Podle mně je to dost nebezpečný sport,
    byl jste někdy zraněný a co konkrétně

bylo nejbolestivější zranění?
Každý sport přináší určitá rizika. Motokros 
ale opravdu někdy bolí a nějaký ten pád se 
nevyhne nikomu. Mezi jezdci se říká: „Kdo ne-
padá, nezrychluje”. Já sám mám za sebou
bezpočet pádů a občas nějaká ta zlomeninka
také byla. Těžký karambol jsem zažil v Ne-
tolicích po selhání zadní brzdy u mé KTM. 
Bohužel do „sbírky” tehdy přibylo jednou
ranou několik prasklých žeber, vykloubené 
rameno, dírka v plicích a rozlámaná klíční 
kost. Pravidelným tréninkem docílíme zlep-
šování techniky jízdy, nepodceňováním vý-
bavy závodníka a přípravy motorky do posled-
ního šroubku předcházíme problémům na
trati a velkým úrazům. Tady musím vyzdvih-
nout práci mého bratra Romana, připravuje
nám motorky před závody. Stroje jsou díky 
němu kvalitně připraveny na každou rozjížď-
ku. Důležitost kvalitní přípravy dobře vidí-
me při přenosech v televizi, kdy na prestiž-
ních závodech je pádů a tím i úrazů mini-
mum .  

    U Chotovin je motokrosová trať, kterou 
     se svým bratrem provozujete.
     Co tato činnost obnáší?
Plocha rozhodně není starostí jen dvou lidí. 
Bez neustálých brigád a pomoci kamarádů 
a přátel, kdy provádíme úpravy povrchu, ale
i sbírání nepořádku, by za chvíli byl z pros-
toru nevzhledný, zarostlý „chlívek“ bez vý-
znamu.

     Kdo si může na této trati zajezdit?
Zajezdit si může každý, kdo dodrží určitá 
pravidla. S ohledem na co nejmenší rušení 
okolí jsou jízdy motocyklů omezeny pouze
na dvě odpoledne v týdnu. I tak je ale dobré 
se předem telefonicky domluvit. Samozřej-
mě, že pokud chce někdo vylepšit svou 
fyzičku například na kole, může se dotyčný 
sportovec kdykoli v týdnu „poprat“ s po-
vrchem a na vlastní riziko si zajezdit nebo 
třeba zaběhat.

Rozhovor  o motorkách a nejen o nich

    Jaké byly vaše motokrosové začátky?
Nevím, jestli se tomu dá říkat motokrosové 
začátky, ale auto si táta pořizoval až v hod-
ně pozdním věku, zato motorku Jawu 250 
proháněl už od sedmdesátých let, a to jsem 
já, jako malý kluk, samozřejmě nemohl ne-
chat bez povšimnutí... Škemral jsem tak 
dlouho, až povolil, a já už od deseti let na
ní brousil po polních cestách mezi Choto-
vinami a Beranovou Lhotou. První originál 
ČZ „motokrosy“ jsme pak pořizovali s ka-
marády z okolí až někdy po devadesátém  
roce.
    Jak dlouho závodíte aktivně?
Nevedu si přesnou evidenci, myslím, že zhru-
ba čtvrt století na startech závodů mám za 
sebou.
    Jaké se u nás jezdí soutěže
    a které jezdíte vy?
Motocyklové terénní sporty se dělí do ně-
kolika základních skupin:

1. – MOTOKROS

2. – ENDURO

3. – TRIAL

4. – FREESTYLE         

V naší republice existují v současné době
tři motocyklové federace sdružující asi dva 
tisíce aktivních jezdců kategorie motokros.  
Každá federace pak pořádá své vlastní závo-
dy. Ne všichni jezdci jsou registrovaní v ně-
jaké federaci a právě pro ně se ještě pořádají 
„bezlicenční“ závody. Na největším seriálu 
tohoto typu v ČR – jihočeském ŠAC, se obje-
vuje běžně okolo 200 a výjimkou není ani
300 přihlášených závodníků v jednotlivém
závodu. Vřele doporučuji návštěvu jedné
z nejkrásnějších českých tratí v Pacově, kde
bývá jezdecká i divácká účast opravdu velká.
Pro začínající malé děti od pěti let jsou vy-
tvářeny různé školy jízdy, soustředění i jed-

Protože je zima v plném proudu a na našem hřišti jen tiše leží sníh, řekla jsem si, 
že čtenáře seznámím také s jinými sporty, které mají v Chotovinách své úspěšné
zástupce. Jedním z takových sportů je motokros, a s kým jiným si o tomto pro mne
adrenalinovém sportu popovídat, než s panem Jaroslavem Krejčím.

/pokračování na str. 12/
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Zatímco se česká fotbalová liga už rozjela, naše hřiště ještě 
zaslouženě odpočívá.

Týmy trénují v hale, leckdy se potýkají s docházkou, která je 
ovlivněna chřipkovým obdobím a některé žákovské týmy mají 
problémy nejen co se týče zdravotních obtíží, ale též s odjezdy 
hráčů na hory.

Například na každoročně konaný Balkap cup, který se ode-
hrává na umělé trávě na hřišti v Sedlčanech, měli původně 
namířeno i naši hráči ročníku 2009, ale bohužel nakonec se 
letošního turnaje nezúčastní.

Leden ve fotbale Trenér Michal Malenický mě ale ujistil, že se bude snažit do-
mluvit pro kluky nějaká přípravná přátelská utkání.

Všichni už se určitě nemohou dočkat, až se ohlásí jaro a ko-
nečně začne fotbalová sezóna.

A když dnes píšu o fotbalové mládeži, nesmím zapomenout
na nabídku nejrůznějších prázdninových fotbalových kempů.

Vím, do prázdnin je ještě daleko, ale tyto kempy jsou velmi 
oblíbené, a tak se uchazeči hlásí už v tento čas.

Dnes bych chtěla napsat o kempu, který není tak vzdálený od 
Chotovin a je určen sportovcům od 5-ti do 17-ti let. Je to Balkap 
Mozolov a jistě stojí zato vyzkoušet ho.

Jaro 2023 přátelské zápasy A – tým mužů

So 11. 2.  Olbramovice – Chotoviny UMT Votice 16.00 hod.  

Ne 19. 2.  So. S. Ústí – Chotoviny Soukeník  18.30 hod.

Ne 26. 2.  Chotoviny – Mezno Soukeník  16.00 hod.

Ne   5. 3.  Kondrac – Chotoviny Vlašim  15.00 hod.

Ne 12. 3.  Chotoviny – R. Hory Soukeník  18.00 hod.

So 18. 3.  Chotoviny – Vr. Janovice Chotoviny - čas bude upřesněn

     Co musí udělat zájemce o motokros, 
     když chce začít závodit?
Základem je každopádně motocykl. Druhým
nutným bodem je výbava jezdce. Je šílenost 
mít na závod jen „jakousi“ helmu a „jakési“ 
boty. Homologace a kvalita helem se na 
většině závodů pravidelně kontrolují. Mít 
pevné kvalitní boty s chrániči znamená pře-
dejít otočení kotníku nebo zlomenině, mít
krunýř znamená chránit si žebra atd. Brýle
a rukavice patří také mezi povinnou výbavu.
Myslím, že nejjednodušší pro začátečníka je
přijet se podívat kamkoliv na trénink, a vždy 
se najde někdo, kdo rád nezištně poradí jak
se vybavit a kde se případně přihlásit. Komu-
nita kolem motokrosu je vstřícná, drží po-
hromadě, je zvyklá si pomáhat a to nejen
při úrazu. Vstupenkou do týmového zázemí 
závodu bývá dobře upečená buchta ženskou
částí doprovodu :-).

     Spolupracuje s vámi nějakým
     způsobem obec Chotoviny?
Zatím musím poděkovat hlavně hasičům z Cho-
tovin a okolních obcí, kteří nám pomáhali 
uspořádat pět ročníků závodů Ficht a Pitbike.
Mám radost, že po ploše se při pěkném po-
časí prohánějí bikeři na horských kolech, po-
sedět při procházce zajde hodně maminek
s dětmi a pejskařů. Inspirace pro obec? Rá-
di bychom rozšířili místa k sezení pro odpo-
činek návštěvníků. Mnoho lidí se prochází
mezi vesnicemi, sledují tréninky, klábosí a 
mohou jen postávat. V plánu je také pár pře-
nosných překážek pro psy v nevyužité části 
plochy.

    Kolik má váš klub v Chotovinách členů, 
    který je nejstarší, který nejmladší?
Tady Vás musím trochu opravit. Chotovin-
ský klub pouze z našinců jsme budovali v 
prvopočátku ježdění. Po několika letech si 
našich výkonů a hlavně výkonů našich dětí 
Ondry a Danči, všiml manažér klubu Moto-
sport Chýnov Evžen Zadražil a nabídl nám 
spojení. Na nabídku jsme kývli a nechali se 
zaštítit tímto prestižním českým týmem. Tým
má v současné době přes 50 aktivních jezd-
ců včetně zástupců z Rakouska, Maďarska, 
Bulharska, Slovenska a samozřejmě Čech a 
Moravy. Téměř polovina jezdců je mladších 
než 18 let. Za léta činnosti v týmu vyrostli
jezdci nejvyšších kvalit a to i pro mistrovství
světa. Maďarský jezdec týmu Áron Katona 
se stal v roce 2021 juniorským mistrem svě-
ta. Tragicky zesnulý týmový jezdec (v lavině)
René Hofer vstoupil „im memoriam“ do české
motocyklové síně slávy. V nejprestižnějším 
světovém zápolení MXGP zajížděl do pátého
místa. Toto pozvání  bylo tedy pro nás něco 
jako pozvání fotbalisty do Sparty! Aktivní
jezdci klubu jsou v celém spektru generací 
od 6-ti do 70-ti let. Úspěšnými členy jsou
děti, muži i ženy. Pokud by chtěli výsledky 
a novinky fandové sportu a týmu sledovat, 
mohou najít čerstvé zprávy z domova i svě-
ta na www.motosportchynov.cz. (náš web
s více než milionem návštěv).

     S čím jste spokojen
     a co byste si přál změnit, zlepšit?
Spokojený jsem s vývojem posledního ro-
ku. Zaznamenali jsme zvýšený zájem o moto-
kros celkově. Kromě stávajících se objevili 

noví začínající a perspektivní jezdci z okolí. 
Potenciál, myslím, například mají bratranci 
Filipovi a mladý Pilař. Ve třídě Open Hobby 
pak vstupuje i do závodů sice už starší, ale 
neskutečně na sobě makající Vítek Švehla. 
U mladých jezdců samozřejmě hodně závisí 
na dotacích ze strany tatínků a na pevných 
nervech jejich maminek... Trochu teď šidí 
přípravu synovec Ondra, což je jezdec pres-
tižní třídy MX-OPEN (Husqvarna). Celkově 
se mi hlavně nelíbí minimální medializace
tohoto sportu. Přenos ve státní televizi trva-
jící jen několik málo minut, z mezinárodních
závodů, kde například na MMČR jsou tisíce
a na MXGP desetitisíce diváků je prostě 
ostuda!

     Co byste si ještě přál
     v motokrosu dokázat?
Že by závodit bez větších úrazů ještě celý 
zbytek života? :-).

Tak to vám upřímně přeji!
Z vašich slov čiší čirá radost

a nadšení z motokrosu.
Děkuji za váš čas a snad

se někdy potkáme na závodech.

Věra Marešová

/dokončení ze str. 11/

PRÁZDNINOVÝ SPORTOVNÍ KEMP (tábor)

BALKAP – MOZOLOV 2023
Věk dětí: 5 - 17 let (mladší či starší lze dohodnout).

Termín: středa 23. 8. - neděle 27. 8. 2023
Adresa:  Lokace: Nadějkov - Mozolov 6, 399 01 Milevsko
GPS Parkhotel Mozolov 49°30´24.17´´N  14°27´11.37´´E

Kontakt:  777 70 80 34  •  ballon.balkap@email.cz

Více zde: https://www.balkapcup.eu/



České ZAHRADNÍ TRAKTORY,
výrobce Seco Jičín.

Více informací na tel.: 603 163 856,
381 284 209 prodejna, servis Vožická 255, Chotoviny
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Široká 159, 391 37 Chotoviny

Ing. Jiří Slepička

Beranova Lhota 10
391 37 Chotoviny

mobil: 606 744 745
e-mail: slepicka@zahradytabor.cz
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U Čápova dvora 2762, 390 05 Tábor

tel.: 733 747 944 • www.latop.cz

3D NÁVRHY3D NÁVRHY3D NÁVRHY KOUPELNYKOUPELNY
OBKLADYOBKLADY

DLAŽBYDLAŽBY

KOUPELNY
OBKLADY

DLAŽBY

POCTIVÁ VRATA s.r.o.
Sedlečko 51, 391 37 Chotoviny
e-mail: info@poctivavrata.cz
tel.: +420 775 278 735



AUTO
ŠTARMAN
Beranova Lhota 16

Tel.: 775 105 835

PROVÁDÍME

Krátké termíny oprav

zajištění lakování vozu
autoklempířské práce

odtah vozu

Mobil: 608 333 205, e-mail: moosmarek@seznam.cz

MILIČÍNMILIČÍNMILIČÍN
Uhelné skladyUhelné skladyUhelné sklady

INFO + OBJEDNÁVKY NA TEL.: 606 159 166, 603 928 390 

SUCHÉ, KATROVANÉ

 

ČERNÉ UHLÍ, OŘECH 1, OŘECH 2, KOSTKA, KOKS

BRIKETY, ŠTĚRKY, PÍSEK - betonářský, omítkový

GARANCE

NEJNIŽŠÍCH

CEN !

 BEZ MOURU
Doprava ZDARMA  Halové uskladnění

  Rozvážíme každý den včetně sobot
Skládání dopravníkem až do sklepa 

 ! ! !

POKRÝVAČSKÉ, KLEMPÍŘSKÉ PRÁCE

PŮDNÍ VESTAVBY, SÁDROKARTONY, 

ZATEPLOVÁNÍ BUDOV

Stanislav Domkář, tel.: 724 982 909, e-mail: Sdomik2@seznam.cz

Prostřední 216, Červené Záhoří, 391 37 Chotoviny
www.stavby-domek.cz 

PORADENSTVÍ - ZAMĚŘENÍ - CENOVÉ NABÍDKY - NEZÁVAZNĚ - ZDARMA

Nemáte dostatečné finanční prostředky? Nově nabízíme možnost částečného profinancování !!!
 

Dále nabízíme:
- pronájem systémového fasádního lešení  (možno včetně montáže, demontáže)

- půjčovna  nářadí 

TopAgro Lachout, s.r.o.
PRODEJ BRAMBOR
odrůda Antonie

12 Kč/kgbalení 25 kg 
cena 

objednávky
na tel. 733 747 948

výdej: Táborská č. p. 200,
Chotoviny 

pondělí až pátek
7:00 – 15:30 hodin
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